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Spišská Nová Ves,  25.06.2024 

 

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

dňa 17. 7. 2024 
 

PREDMET:   

Informácia o priebehu a financovaní vysprávok miestnych ciest v meste 
Spišská Nová Ves  
 
 

 

Predkladá:       Ing. Pavol Bečarik, primátor mesta 

                           

Spracoval:      Ing. Zuzana Holotňáková, vedúca oddelenia výstavby a dopravy 

 Ing. Ivan Jacko, referent OVaD 

   

Prerokované:     

 

Podpisy:  

 

 

Návrh na uznesenie: 

Mestské zastupiteľstvo v Spišskej Novej Vsi 

         

1. berie na vedomie 

informáciu o vysprávkach miestnych ciest v meste Spišská Nová Ves 

 

2. žiada 

zahrnúť finančné prostriedky v predpokladanej výške 150 000 EUR na vysprávky 

miestnych ciest  v meste Spišská Nová Ves do rozpočtu mesta  

 

Z: Ing. Zuzana Holotňáková, vedúca oddelenia výstavby a dopravy  

T:  31. 12. 2024 

 

 

 

 

 



K bodu rokovania č. 11      
Dôvodová správa: 
 
Informácia o priebehu a financovaní vysprávok miestnych ciest v meste Spišská 
Nová Ves 

 
Vážené poslankyne, vážení poslanci mestského zastupiteľstva, 
predkladáme Vám Informatívnu správu o priebehu a financovaní vysprávok miestnych 
ciest (MC) v SNV. Materiál sa zaoberá stavom finančných prostriedkov z pohľadu 
schváleného rozpočtu a 1. zmeny rozpočtu mesta Spišská Nová Ves, zmluvných záväzkov a 
aktuálneho čerpania v oblasti vysprávok miestnych ciest v našom meste. 
 
Vysprávky MC: 
MsZ dňa 14. 12. 2023  schválený rozpočet      30  000,00 eur 
MsZ dňa 16. 5. 2024   1. zmena rozpočtu     190 000,00 EUR   

Spolu:          220 000,00 eur 
 
Zazmluvnený objem vysprávok pre rok 2024:    212 686,32 EUR    
(Rámcová zmluva o zabezpečení verejnoprospešných prác  
v meste Spišská Nová Ves č.606/2023 + Dodatok č.1 uzavreté  
so spoločnosťou MEPOS SNV, s.r.o., r.s.p.) 

 
Čerpanie k 31.05.2024:        135 575,77 EUR   
 
PREDPOKLAD čerpania k 30.06.2024:      185 000,00 EUR 
 
ZOSTATOK  k 30.06.2024:         35 000,00 EUR 
 
Údržba MC, chodníkov: 30 000 + 60 000=90 000  vyčerpané 17 904 eur. 
 
   Z týchto finančných prostriedkov sa realizovali vysprávky v dopravne dôležitých 
úsekoch, ktoré sú kľúčové pre každodenné fungovanie a bezpečnosť našich občanov. 
Medzi tieto úseky patrí: 

- dopravný  okruh mesta, ktorý je frekventovaný nielen miestnymi obyvateľmi, ale aj 
tranzitnou dopravou (ul. Sládkovičova, J. Fabiniho, Levočská, Slovenská, Rázusova). 

- prístup k Nemocnici s poliklinikou na Jánskeho ulici, čo je kriticky dôležité pre 
rýchly a bezproblémový prístup záchranných služieb a pacientov do nemocnice. 

- vysprávky boli realizované aj na sídlisku Mier a sídlisku Západ, ktoré sú husto 
obývanými oblasťami a vyžadujú si preto nepretržitú údržbu a opravy, aby sa 
zabezpečila pohodlná a bezpečná doprava pre ich obyvateľov.  

- Rovnako dôležitým úsekom boli prístupné komunikácie ku Poliklinike pri Hornáde 
a Detskej poliklinike, ktoré musia byť v dobrom stave pre potreby pacientov a 
zdravotníckeho personálu.  

- v neposlednom rade sme sa zamerali aj na dopravne najvyťaženejšie úseky v 
meste, ktoré sú každodenne využívané veľkým množstvom vozidiel, a preto si 
vyžadovali prioritnú údržbu a opravu, aby sme predišli väčším škodám a zvýšili 
bezpečnosť premávky. 

 
Napriek tomu ostáva ešte niekoľko lokalít, v ktorých neboli doteraz realizované 

vysprávky, ako sú sídlisko Tarča, Ferčekovce, Novoveská Huta a menej frekventované 
cesty, ktoré sú však tiež v zlom stave a vyžadujú si neodkladnú údržbu (napr. J. C. 
Hronského, Mišíkova, Jesenského, Drevárska, Podskala, Sadová, lokalita Kozí vrch, 
Kamenný obrázok a ďalšie). 



K bodu rokovania č. 11      
Vzhľadom na súčasnú situáciu a aktuálnu prestavanosť finančných prostriedkov 

vidíme ako nevyhnutné doplnenie rozpočtu o bežné výdavky do výšky 150 000 EUR, aby 
sme mohli pokračovať v urgentných a neodkladných vysprávkach našej cestnej 
infraštruktúry a zabezpečili tak bezpečnosť a pohodlie pre všetkých obyvateľov mesta. 
 
Požadované navýšenie rozpočtu 2024 v rámci programu 8.2.1 Doprava a miestne 
komunikácie v časti VPS-vysprávky MC o:     150 000 EUR    
 
V nasledujúcich bodoch uvádzame dôvody, prečo sú tieto náklady nevyhnutné a prečo 
žiadame o ich schválenie. 
 
1.  Nedostatok kapitálových výdavkov na komplexnú rekonštrukciu ciest: 
    V aktuálnom rozpočte mesta neboli vyčlenené žiadne kapitálové výdavky na 
komplexnú rekonštrukciu miestnych ciest v meste Spišská Nová Ves. Tento 
nedostatok investícií do dlhodobej obnovy cestnej infraštruktúry nás núti pristupovať k 
dočasným, avšak nevyhnutným opatreniam v podobe vysprávok. 
 
2.  Širší rozsah vysprávok z dôvodu sieťového rozpadu obrusnej asfaltovej vrstvy: 
    Vzhľadom na značný sieťový rozpad obrusnej asfaltovej vrstvy je nutné 
vykonávať vysprávky vo väčšom rozsahu, aby sa zabezpečila bezpečnosť a funkčnosť 
ciest. Tento proces je síce nákladný, no momentálne je jediným možným riešením na 
udržanie ciest v prevádzkovom stave. 
 
3.  Preťaženie ciest vysokou frekvenciou dopravy: 
    Naše miestne cesty sú denne vystavované vysokému dopravnému zaťaženiu, čo 
výrazne prispieva k ich opotrebovaniu a poškodeniu. Neustále preťaženie dopravou vedie 
k rýchlejšiemu zhoršovaniu ich stavu, čo si vyžaduje častejšie a nákladnejšie opravy. 
 
4.  Doháňanie investičného dlhu: 
   Dlhodobé neinvestovanie (naposledy v roku 2017 a 2018 – 5,8 mil. €, 2021 – 
90,6 tis. € a 2022 – 184,2 tis. €) do komplexných rekonštrukcií ciest v minulých obdobiach 
nás postavilo do situácie, kedy musíme riešiť tzv. investičný dlh. Tento dlh je dôsledkom 
historického nedostatku potrebných investícií do našej cestnej infraštruktúry. Zvýšené 
náklady na vysprávky sú preto nevyhnutné náhradné riešenie nahromadených 
problémov spôsobených predchádzajúcim obmedzeným financovaním. Navyše, mesto 
očakávalo vyhlásenie výziev o poskytnutie finančných prostriedkov na opravy a obnovu 
miestnych ciest zo strany štátu, avšak tieto výzvy neboli doposiaľ vyhlásené. 
 
Uvedomujeme si, že schválenie týchto dodatočných prostriedkov je veľkým záväzkom, 
avšak zdôrazňujeme, že ide o nevyhnutné bežné výdavky. V prípade nealokovania 
potrebných finančných zdrojov sa môže stav našej cestnej infraštruktúry ešte viac zhoršiť, 
čo by v budúcnosti mohlo vyžadovať ešte väčšie finančné náklady na opravy a 
rekonštrukcie. 
 

Veríme, že tieto informácie budú dostatočným podkladom pre podporu našej 
žiadosti o dodatočné finančné prostriedky. Našim spoločným cieľom je zabezpečiť 
kvalitné a bezpečné cesty pre všetkých obyvateľov nášho mesta. 
 
V Spišskej Novej Vsi, 25.06.2024 
 
Vypracovala: 

Ing. Zuzana Holotňáková, vedúca oddelenia výstavby a dopravy 


